
Formandsberetning for 2012 i Langå Miljøgruppe 
 
Vi har i løbet af året haft 8 medlemsmøder og en generalforsamling. 
 
 Årets altoverskyggende arbejde har været cykelbro over Nørreå og cykelsti Randers-Silkeborg.  
Cykelbroen har Langå Miljøgruppe været bygherre for. Det har medført et stort antal kontakter 
med Randers kommune, sponsorerne Nordea-fonden og LAG samt entreprenør Erik Kristensen.  
Det har også gjort Langå Miljøgruppe kendt over hele landet, via avisartikler og indslag i 
TV2Østjylland, ungdomsradioprogrammet Monte Carlo og i Natholdet. 
Brokonstruktionen blev lavet af BK Teknik i Allingåbro i løbet af foråret og Purhus 
Entreprenørforretning støbte fundamentet i maj, til 14,75 meter cykelbro. Den kostede os 
968.000 kroner. Broen blev lagt på plads 4/6 og indviet - som forudsagt i formandsberetning 
2011 - søndag 10 juni. Stille regnvejr og alligevel godt 150 cyklister som spiste lagkage og 
beundrede den flagbepyntede bro. Stor festdag, ikke mindst for Langå Miljøgruppe! Kasper Fuhr 
modtog på kommunens vegne cykelbroen, så nu har vi ikke længere nogen forpligtigelser der! 
Cykelstien ”Fra Aqua til Regnskoven” blev så først klar efter vores cykelbro, men efter mange 
turer blev den til sidst indviet 16 september. Cykelstien endte med at blive en helt kommunal 
opgave, men vi har sandelig også haft vores aktier i den! På selve dagen stod vi for bemanding på 
rasteplads ”Johannesberg”, hvor 300 cyklister passerede. Endnu en stor festdag for os og 
yderligere mediedækning. 
 
Andet som vi arbejdet med er: 

- Langå Station - Flere initiativer, dog uden nogle fysiske forbedringer 
- Mobilitetspolitik - Indput til planen og start på høringsskrivelse 
- Affalds- og ressourceplan 2013-18 - Indput til planen og start på høringsskrivelse 
- Alternativ strækning langs jernbanen for cykelstien forbi Langå by - skrivelse klar 
- Råstofplan - Høringssvar vedrørende grus i Jebjerg området - Intet resultat 
- Trafik - centrumlyskrydset - Fungerer godt nu! 
- Bilkirkegård Vellev/Villavej - Henstilling til kommunen - Endnu ingen forbedring 

 
Langå Miljøgruppe har støttet andre gode kræfter: 

- Købt 2 folkaktier i ”Økologiens have” i Odder 
- Blevet medlemmer i Lokalsamfundet 

 
I alt et forrygende år - Miljøgruppens bedste i de 13 år vi har eksisteret - og vi kan bare håbe på at 
vi kan følge op på nogle af vores gode initiativer i 2013. 
 
Langå  
26 februar 2013  
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